香港環境卓越大獎

Hong Kong Awards for Environmental Excellence

金獎 Gold Award

學校 (中學)

Schools (Secondary)



博愛醫院陳楷紀念中學

Pok Oi Hospital Chan Kai Memorial College

博愛醫院陳楷紀念中學致力推廣環境教育, 在學校政策、課程、跨科活動及校園設施中 滲入生物多樣性及可持續發展的概念,並積 極與大學合作推動環保科研及舉辦社區教育 活動,多角度提升學生的環保意識。

Pok Oi Hospital Chan Kai Memorial College is dedicated to the promotion of environmental education through integrating the concepts of biodiversity and sustainable development into the School's policy, curriculum, cross-curricular activities and facilities. The School also actively carries out scientific research projects with universities and organises community education activities to enhance students' environmental awareness through a holistic approach.



在校內生態團和兩棲及爬行動物中心,並使用學校 自行設計的教材進行教學活動,提升學生對生態 系統和生物多樣性的認識。

Enhancing students' knowledge about ecosystem and biodiversity through conducting teaching activities with the use of self-designed teaching materials at its Ecogarden and herpetology centre.



透過指派學生擔任不同職務,加強他們對保護環境的 責任感:例如環保大使需負責籌辦校內的環保活動, 而生態保育大使則需負責照顧兩棲及爬行動物和 馬蹄蟹。

Assigning students with different roles to enhance their commitment on environmental protection, such as Environmental Protection Student Ambassadors who are responsible for organising internal school environmental events and Ecology Conservation Ambassadors who are responsible for taking care of the amphibian species and horseshoe crabs.



透過在日常課堂中鼓勵教師使用電子設備和技術, 為教職員設定印刷配額及採用電子化活動小冊子, 以減少使用列印本。

Reducing the use of print-outs through promoting the use of electronic device and technology by teachers in daily lessons, imposing printing quota for staff and teachers and replacing event brochures with electronic version.